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ABSTRACT

Research in the area of data integration has resulted in approaches 

such  as  federated  and  multi-databases,  mediation,  data 

warehousing,  global  information  systems,  and  the  model 

management/schema matching approach. This thesis describes an 

approach for mediation of heterogeneous databases and follows this 

approach for data integration.

Syntactic  structure  is  an  important  feature  of  natural  language 

utterances, for both form and content. Therefore, applications of this 

thesis  benefit  from  the  integration  of  syntax  into  their  schema 

integration models of database.

The idea of this thesis is to develop a new model for integrating 

heterogeneous  databases  using  the  XML  features  and  parsing 

algorithms which use database commands instead of literal strings

A new XML-based model is  presented in the thesis,  along with a 

parsing algorithm: recursive descent parser of sentence structure, 

that is modify to acceptable relational database statement to use 

XML as the internal data model for schema integration.

To build this model, thesis uses recursive descent parser algorithm 

which uses the method Top-Down to analyze statement databases 

and  modify  the  Extended and  Augmented Backus–Naur  Forms  (EBNF) 

grammar to become suitable to relational databases statements   .
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المستخلص

 توجد عدد من الطرق المتبعة لدمططج البيالنططالت وتكالملهطال ومططن هططذه الطططرق

 قواعد البيالنططالت التحالديططة والمتعططددة، مفهططوم الوسططيط،  تخزيططن البيالنططالت،

 أنظمططة المعلومططالت العالمططة باللضاططالفة إلططى  نمططوذج إدارة- وهيكلططة طريقططة

المطالبقة. في  هذا البحث يتم استخدام طريقة الوسيط لدمج البيالنالت.

 التركيب النحوي هو عنصر هالم من عنالصر النطق للغة الطبيعية مططن حيططث

 الشكل  والمحتوى. لذا كالن التطبيق في  هذا البحث يسططتفيد مططن التكالمططل

في  بنالء الجملة في  تكالمل هيالكل قواعد البيالنالت.

 تقوم فكرة البحططث علططى  تطططوير نمططوذج جديططد لعمليططة دمططج البيالنططالت غيططر

 XMLالمتجالنسططة فططي  قواعططد البيالنططالت العلئققيططة بالسططتخدام مميططزات الططط

 وخوارزميالت المعرب اللغوي حيث يتم التعالمل مع الوامر الخالصة بقواعططد

ًل من السلسل الحرفية. البيالنالت بد

  وخوارزميططالتXMLفي  هذا البحث تم طرح نمططوذج جديططد يعتمططد علططى  الططط

ُعدل  المعرب وهي  معرب الهبوط اللغوي التكراري لتركيب الجملة، والذي 

ًال مع عبالرات قواعد البيالنالت لستخدام الططط    كنمططوذجXMLلكي  يصبح متوافق

داخلي  لعملية تكالمل الهيالكل.

 لبنالء هذا النموذج تم استخدام خوارزمية معرب الهبططوط اللغططوي التكططراري

 حيث تم استخدام طريقة تحليططل عبططالرات قواعططد البيالنططالت مطن أعلططى  إلططى 

Extended andالسططفل وتعططديل  قواعططد (   (Augmented Backus–Naur  Forms 

(EBNF.النحوية للتتنالسب مع عبالرات قواعد البيالنالت (
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